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en matèria de persones refugiades, asilades i desplaçades, 
d’acord amb la Declaració universal dels drets humans, i 
també d’acord amb la política i moral d’este govern .
 Malauradament hem vist, com vosté dia, que la Unió 
Europea, llevat de poques excepcions, ha mercadejat amb 
la seua responsabilitat, i particularment el govern del Partit 
Popular, del senyor Rajoy, continua bloquejant, fruit de 
l’apatia i la indiferència, o de la manca de capacitat per a fer 
front a un dels majors reptes de la societat del segle XXI, 
com son les migracions forçades .
 Nosaltres, com a govern responsable –contestant a la seua 
pregunta– d’un poble solidari, no podíem continuar atònits, de 
braços creuats, esperant que el Govern d’Espanya reaccionara, 
mentre la societat s’organitzava solidàriament per ajudar les per-
sones refugiades . Per això, el Consell va elaborar un pla d’acció 
i acollida de les persones refugiades i peticionàries d’asil, que 
consta de tres parts: la primera, l’operació «Esperança mediter-
rània» . La segona, el pla valencià d’acolliment . I la tercera, el 
pla d’inclusió de persones refugiades i desplaçades .
 Respecte de l’operació «Esperança mediterrània», és la 
iniciativa solidària que ha posat en marxa el Consell, en 
coordinació amb la societat civil, entitats, ONG i empresa-
riat, per donar una acollida digna a les persones refugiades i 
desplaçades, noliejant un vaixell de l’empresa Baleària, amb 
capacitat per a 1 .100 persones, per traslladar les persones des 
de Lesbos i Cos, fins al port de València. Una iniciativa que 
busca recuperar la Mediterrània com a un pont entre cultures 
i pau, i defugir de la fossa comuna en què malauradament 
estem convertint la nostra mar . Un vaixell que, a més, aniria 
amb queviures i material humanitari per a portar a la zona, 
i que la Direcció General de Cooperació destinarà 500 .000 
euros, i amb organitzacions no governamentals durem allí 
material de primera necessitat .
 El pla valencià d’acolliment, consensuat amb les diputa-
cions, la Federació Valenciana de Municipis i Províncies, i 
les cinc grans ciutats de la Comunitat Valenciana, formada 
per xarxa de pobles i ciutats acollidores –ja n’hi ha 82 muni-
cipis acollits–, la xarxa pública d’albergs i centres d’aco-
lliment, la borsa d’habitatge solidari, formada per aquelles 
vivendes de particulars o entitats, i també actualment estem 
acabant d’elaborar una mapificació amb una fitxa enviada 
per tots els municipis .
 També ens vam reunir, he de destacar una reunió amb 
l’arquebisbe de València, mitjançant Cáritas . També està 
elaborant un mapa de recursos de l’església catòlica . No, 
tampoc sé com interpretar les paraules de hui del cardenal . 
En tot cas, la seua acollida va ser positiva . També comptem 
amb entitats juvenils, el Consell de Joventut de la Comunitat 
Valenciana, i també resulta destacable l’oferiment que ha 
arribat de particulars, propietaris d’hotels i hostals .
 El pla d’inclusió que ha de garantir una vida digna a les 
persones refugiades que arriben al nostre país . S’ha creat una 
comissió mixta, també, junt a diputacions, federació valen-
ciana i les entitats especialitzades, ACCEM, Cepaim, Creu 
Roja, CEAR i ACNUR, i moviment contra la intolerància . 
Cal destacar el treball de la coordinació, tant del pla d’aco-
lliment com del pla d’inclusió, que dependrà de les oficines 
d’atenció a persones migrants, anteriorment AMICS . Hem 
obert un punt d’informació, refugiadescv@gva.es, i hem 
tingut moltíssimes persones que estan disposades a ajudar en 
este pla d’inclusió .
 Senyories, com veuen –i acabe–, el govern valencià està 
preparat per a l’arribada de mil quatre-centes persones refu-
giades per a principi del mes de novembre . Instem el Govern 
d’Espanya que facilite els tràmits legals i pose en marxa un 
pla d’emergència a l’alçada de la solidaritat del nostre poble .
 I acabe, amb paraules de Mateu, al seu evangeli, al capítol 
25, versicle 35 i següents . Crec que és adient en el dia de hui 

recordar a algunes persones importants, el que dia Jesús de 
Natzaret: «Perquè tenia fam i em donàreu de menjar . Tenia 
set i em donàreu de beure . Era estranger i em vau recollir . 
Estava nu i em vàreu vestir . Vaig caure malalt i em visitàreu . 
Estava empresonat i vau vindre a mi . Quant vau fer a qualse-
vol dels meus germans m’ho estàveu fent a mi .»
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Gràcies, honorable vicepresidenta, per estes últimes 
paraules de l’evangeli molt oportunes per al cas .
 I a continuació, tindrà la paraula el diputat de Ciudadanos, 
el senyor Alexis Marí per a formular una pregunta al 
conseller de transparència, responsabilitat social, per un 
temps màxim de . . . Té vosté la paraula .

El senyor Marí Malonda:

 Buenas tardes, conseller .
 Vamos a ver si tenemos suerte esta vez . En el último 
pleno que celebramos le hice una pregunta, le trasladé 
una pregunta a la consellera de justicia, porque nos trajo 
un mensaje del president Puig . Yo le trasladé también un 
mensaje, una pregunta, que era clara, concisa y quisiera 
saber si hoy vamos a tener la oportunidad, vamos a ser 
agraciados de que nos la conteste .
 Le decía en su día que habían sucedido unos hechos este 
verano, con relación a cargos públicos electos, principalmente 
de Compromís, por no decir siempre de Compromís, que 
habían hecho un uso inapropiado de la bandera de España, 
así como del himno de la Comunidad Valenciana . Habían 
ocultado la bandera, la enseña nacional, y habían cambiado 
la letra a su libre albedrío del himno regional, obviando pues, 
entre algunas cosas, el «ofrendar nuevas glorias a España», 
etcétera, etcétera, que para nosotros pues mostraba un claro 
mensaje político .
 Mire, esto es una clara violación de la ley de banderas 
además de –entendemos– un menosprecio a las leyes que 
nos hemos dado todos . Y más que el tema de los símbolos 
estábamos hablando de ley, de cumplir la ley .
 Entonces, le pregunto, creo que será la segunda o 
la tercera vez para ver si el president, me gustaría que 
hubiera sido el propio president, que es el que nos hablaba 
de que aquí no sucedía esto, que no se iba a hablar de 
nacionalismo, que no se iba a hablar de fusión pero, 
bueno, se lo digo a usted: ¿ha desautorizado o piensa 
desautorizar –sabe usted– el president del Consell a los 
alcaldes que no han respetado el himno de la Comunidad 
Valenciana y la bandera de España? O ¿ha llevado o va 
a llevar alguna medida para evitar que se repitan los 
mismos casos?
 Muchas gracias .

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputat .
 Un segon, sí, ara, conseller .

El senyor conseller de Transparència, Responsabilitat 
Social, Participació i Cooperació:

 Gracias .
 Ni el president ni este gobierno hemos tenido 
conocimiento de actos que supongan una falta de respeto 
y que hayan requerido de una actuación jurídica dentro de 
nuestro ámbito competencial . (Aplaudiments i remors)
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El senyor president:

 Sí, senyor Marí, quan vullga .

El senyor Marí Malonda:

 Mire que le tengo aprecio y cariño pero se lo voy a decir 
igual de claro: y se ha fumado un puro . (Rialles) Es decir, o 
sea, me ha dicho en una frase nada, es decir, se lo conté, le 
conté claramente lo que había sucedido, y otra cosa es que 
a usted le incomode o que no le guste hablar de esto . Pero, 
¡vamos!, estamos hablando del cumplimiento de la ley, del 
cumplimiento de la ley .
 Mire, mi amiga Mónica nombra mucho a Benedetti, la 
síndica también; yo voy a permitirme leer quince renglones 
de un señor al que le tengo muchísimo respeto, al que conocí 
en otro partido político y que hablaba sobre todo esto, de 
ley y de símbolos, que es el señor Fernando Savater, que 
entenderá usted también que no es –creo– sospechoso de ser 
una persona rancia ni nada por el estilo (remors), bueno . Y 
decía de forma casi textual que la ley, que las democracias 
aparecen para zanjar discursos y no para dar comienzo a 
las discusiones; y decía que se debate antes de la ley, luego 
todo el mundo tiene que atenerse a esta ley; decía que los 
símbolos, que hay gente que siente mucha emoción por la 
bandera o el himno, otros sentimos menos, dice «cuando 
uno defiende la bandera no lo hace porque quiere ver tantas 
banderas o de forma estética una banderola sino porque uno 
sabe que esas banderas representan a lo que le va a defender, 
lo que va a defender son sus libertades», y añadía «el que 
no quiere poner la bandera es que no va a querer defender 
mis libertades sino que las va a conculcar» . ¿Sabe usted por 
qué? Porque no respeta la ley . Y yo a lo que les invitaría es 
precisamente a eso, a que cumplan la ley .
 Y si no les gusta la ley de la bandera, si nos les gusta 
la bandera, si prefieren otro tipo de bandera, si prefieren 
otro tipo de himno, pues, ¡oiga!, inste a cambiarlo porque 
ustedes tienen las herramientas para instar a cambiarlo, pero 
háganlo de forma legal y no de forma unilateral que eso 
queda, pues, permítame, como para otros regímenes que a 
lo mejor a ustedes les gustará más, a nosotros desde luego 
no nos gustan absolutamente nada . (Se sent una veu que diu: 
«¡Muy bien!»)
 Muchas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor Marí .
 Respondrà el senyor conseller .
 Quan vullga .

El senyor conseller de Transparència, Responsabilitat 
Social, Participació i Cooperació:

 Señoría, siempre es agradable escuchar al señor Savater . 
Le rogaría, en todo caso, que la próxima vez en vez de citar 
al filósofo cite a la ley que usted invoca.
 El estado democrático de derecho regula el uso de 
símbolos que se convierten en el símbolo del propio estado y, 
en cuanto que tal, pide y exige respeto legal . Lo que no hace 
el estado democrático es regular el entusiasmo, el afecto 
o un evanescente respeto que, sin ninguna duda –como 
diré–, sí que profesamos . Eso es más propio de los regímenes 
autoritarios o totalitarios .
 El Consell respeta los símbolos del estado y de la 
Comunidad Valenciana, como no puede ser de ninguna 
manera, y garantiza su uso según la legislación vigente .
 Este Consell lo que nunca va a hacer, y espero de la 

prudencia de todos los aquí presentes, este Consell –digo– 
nunca promoverá actos y opiniones que menoscaben la 
convivencia haciendo un uso indebido de los símbolos, 
haciéndolo irresponsablemente en el debate político que 
pueda romper la cohesión social .
 No hay que confundir una posible intencionalidad 
política con la falta de respeto a los símbolos o con una 
conducta reprochable jurídicamente que puede llegar a ser 
constitutiva de delito . La jurisprudencia, en todo caso, indica 
que es preciso probar el ánimo de ultrajar para que se haya 
cometido ese delito .
 Conviene, en todo caso, del rigor jurídico y democrático 
no confundir los cambios en las tradiciones con 
vulneraciones de la ley . A veces, según la legislación 
vigente –que les ruego que la lean–, el uso de los símbolos 
queda restringido a actos solemnes y oficiales, su uso en 
actos tradicionales y en determinados contextos lúdicos son 
precisamente lo que supone una banalización de los propios 
símbolos .
 Por tanto –reitero– ningún comportamiento ha reclamado 
la actuación jurídica porque otra no puede ser del Consell en 
el marco de sus competencias .
 Y ante la evidente preocupación que tiene su señoría, 
le sugiero que si conoce esos ultrajes los denuncie 
inmediatamente a fiscalía. (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, honorable conseller .
 A continuació, el diputat del Grup Ciudadanos, Antonio 
Woodward, formularà la pregunta número 43 al conseller 
d’economia sostenible .

El senyor Woodward Poch:

 Empezaré con una cita: «Si hay emprendedores, habrá 
empresas; si hay empresas, habrá empleo; si hay empleo, 
habrá riqueza; y si hay riqueza y la sabemos gestionar, habrá 
bienestar .» Juan Roig, empresario . (Soroll de papers)

 En estos últimos o primeros cien días de gobierno se está 
destruyendo empleo a un ritmo de ciento sesenta puestos 
de trabajos menos al día en la Comunidad Valenciana . La 
cifra de autónomos en la Comunidad Valenciana ha pasado 
de casi trescientos treinta y seis mil autónomos, cuando 
tomaron ustedes posesión, a unos trescientos treinta y tres 
mil; casi tres mil autónomos menos . Como ustedes bien 
recalcan casi todos los días, el tiempo de las falsas ofrendas 
ha acabado .
 ¿Ha puesto el Consell en marcha algún nuevo 
plan para el fomento, la protección, la promoción 
o la formación de los autónomos en la Comunidad 
Valenciana?
 Muchas gracias . 

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputat .
 Per a respondre, el conseller…

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:
 
 Senyor diputat, en resposta a la seua pregunta sobre la 
posada en marxa d’algun nou pla per al foment, la protecció 
o la promoció dels autònoms al territori valencià, li anuncie 
les accions següents que estem ja implementant o que estem 
preparant per a implementar .


